
 

 

 

Minnesanteckningar från 13/11 
 

Under uppföljningsmötet den 13 november, som hölls i kommunens lokaler på Torget 1, 28431 
Perstorp, var ett moment under kvällen att gruppvis diskutera om vår sammanställning reflekterade 
er uppfattning om platsen/ vad som sades under vandringarna. En diskussionspunkt var även vad 
olika aktörer i kommunen kunde bidra med för att förhöja trivseln och känslan av trygghet i 
kommunen.  

Nedan följer en sammanställning av de anteckningar som samlades in i slutet av kvällen.  

Tack för att ni tog er tid att delta! Vi hoppas kunna fortsätta med trivselvandringar i fler delar av 
kommunen under nästa år. 

 

1.Stationen: Deltagarna delar kommunens bild i stort, vissa nya synpunkter tas upp under 
diskussionerna. Belysningen på och runt stationsområdet har blivit betydligt bättre sen bl.a. 
pendlarparkeringen upprustades. Väntsalens brister tas även under uppföljningsmötet upp, 2/3 
gånger vi besökte salen var den låst. Svår att hitta, och när man väl lokaliserat den och kommit in är 
det en mörk yta med skymd sikt i alla riktningar. Höjdskillnad+ staketet till rampen gör att det är 
svårt att se perrongen. Det är dessutom svårt att höra tåginformation och därför ökar risken att man 
missar sitt tåg vid användande av väntsalen.  

Perrongen upplevs trång till följd av utbyggnaden av väntsalen, speciellt när många hoppar av/på 
tåget.  

Det finns två kameror på stationen, men hur dessa fungerar (inspelning eller direkt sändning) 
diskuteras kring. Det är även en del som uppger att det är svårt att lokalisera kamerorna. 

Nya punkter: 

•  Stänga den befintliga väntsalen och ersätta den med någon form av glasat vindskydd. Detta 
skulle vara ett alternativ som ger bättre översikt både in och ut, ökar känslan av trygghet när 
man ser omgivningen + har bättre koll på tågtrafiken.  

• Vägvisare/skyltar som skyltar mot t.ex. badet och torget. Använd murar som leder i rätt 
riktning ex. ICA.  

• Sanera klotter löpande, kom överens med andra fastighetsägare för att kunna sanera 
samtliga fastigheter samtidigt.  

Vem kan göra vad? Kommunen + ansvariga fastighetsägare, bland annat Jernhusen och Trafikverket, 
kan samarbeta bättre kring saneringsproblematiken  

 

2. Ybbåsen: Deltagarna delar kommunens bild i stort, det återkom synpunkter som nämnts under 
vandringarna. Exempel: Problematiken kring växtlighet som täcker belysning (ansvaret ligger hos den 



 

 

fastighetsägare som äger växtligheten), parkens avsaknad av aktiviteter och det generellt låga 
nyttjandet samt den gula Villan och hur denna påverkar upplevelsen av parken. 

Nya punkter: 

• Trafiksäkerheten när man tar sig från pendlarparkeringen och över Bryggaregatan mot 
parken och Ybbåsen. Det finns en fålla som har till uppgift att hindra personer från att gena 
över vägen, fållan upplevs dock som lång och ett hinder ur ett tillgänglighetsperspektiv.  

• Byggnaden Ybbåsen erbjuder bra gemenskapsytor, det ses som positivt att delar av 
byggnaden vetter mot en förskola då detta bidrar till liv och rörelse. Vidare kan fler 
funktioner inrymmas i byggnaden, men funktionerna bör relatera till befintlig användning. 
Det finns även ett önskemål om att Ybbåsen ska drivas vidare i kommunal regi för större 
kontroll över området. En annan kommentar är att det är bra för det lokala näringslivet om 
det fortsätter användas för någon form av bostäder. 

• Framtida arbete med området ska i möjlig mån ske i samråd med allmänheten. 

3. Ybbes plats: Även här är kommunen och deltagarna överens om sammanfattningen från 
vandringarna. Platsen behöver utvecklas för att erbjuda något mer än den gör idag, bänkarna som 
finns är bra placerade och används, men ytan kan bli bättre. Ett önskemål är att skapa fler “rum” 
genom växtlighet, murar, bänkar osv. Ett annat önskemål har varit att skapa aktiviteter för barn, 
något som behöver ske på ett trafiksäkert sätt med tanke på närheten till motortrafik.  

Nya punkter: 

• Utvecklingen av Ybbes plats hänger ihop med vad som händer med Ybbåsen och vilka 
verksamheter som kan dyka upp där.  

• Brevlådan som står på Ybbes plats är placerad tillgängligt och det är lätt att ta sig med gång, 
cykel eller bil. 

 4. Torget: Deltagarna håller i stort med om kommunens sammanfattning. Torget har fått en 
upprustning och det upplevs positivt med bättre belysning och blomsterplanteringar. Det saknas 
dock aktiviteter på torget vilket bidrar till att det kan upplevas tomt. Flexibla ytor som kan anpassas 
efter säsongsaktiviteter är önskvärt. Frågeställning om fritidsgårdens ingång vetter åt “rätt” håll.  

Nya punkter: 

• Under kvällar är det en del barn och ungdomar som nyttjar torget för bollspel, något som i 
grunden är positivt men som leder till olycksrisker då barnen ibland vistas på körbanan för 
att spela/ hämta förrymd boll.  Uppmuntra till trafiksäker lek genom att ex. Sätta upp mål.  

• Parkeringarna upplevs osäkra, det var enklare att backa ut när det var snedparkeringar. 
Representant för Systembolaget ser ofta trafikfarliga situationer, både för cykel- och 
motortrafik, under rusningstid som härleder till att folk behöver backa från parkeringarna. 
Fundering över att enkelrikta Köpmangatan.  

• Nyttja torget för extra parkeringsytor.  
• Fler bord till bänkarna för att underlätta fler användningsområden.  
• 2 timmarsparkering längs med hela torget ifrågasätts. Det hade varit bra om parkeringar på 

östra sidan av torget kan förlängas till 4 timmar. 



 

 

 

Flera förslag på aktiviteter lämnades in, så som: Schackbord, skridskobana, utställningar, utebio, 
kiosk, spontanidrott och lek-ytor för yngre barn. Förslag att biblioteket och fritidsgården 
tillhandahåller tillbehör till aktiviteter under deras öppettider.  

5. Ica-korsningen: Ica-korsningen har blivit bättre sedan upprustning utförts, platsen är bättre 
upplyst och upplevs mer trafiksäker än tidigare. Belysningen har blivit något skymd av ett träd som 
växt sig för stort. Trädet uppges vara i dåligt skick, då det lutar kan det innebära en säkerhetsrisk och 
kommunen arbetar med att åtgärda trädet.  

Nya punkter: 

• Allmänheten anmäler händelser som sker i närområdet till Ica som i vissa fall ska anmälas 
direkt till polisen.  

• Det finns ett behov av en tillgänglig toalett i området, vissa individer kissar mot väggen. 
• Skrot på omkringliggande tomter syns ut mot gatan, skapar en otrevlig miljö. 
• Ställningar på Köpmangatan skymmer trottoaren, försvårar för personer med 

funktionsvariation att ta sig fram. 
• Färgen som markerar övergångstället slits fort ut, permanenta övergångsställena med 

gatsten för att minska underhåll och alltid vara tydlig kring var övergång ska ske. 
• Önskemål om körriktningspilar på parkeringen vid Ica.  

Korsningen är en samlingsplats för många, ibland dessa individer med missbruksproblem. Det pågår 
ett socialt arbete med syfte att skapa en mötesplats inomhus där personer kan uppehålla sig på en 
skyddad plats, med möjlighet till dusch och ett socialt sammanhang.  

Eget initiativ från en av uppföljningsmötets deltagare- (riktat till en av individerna med missbruk) 
“Om du kan hälla ut en öl, ska jag bjuda på fika”.  

 6. Fritidsgården: Deltagarna håller i mycket med om kommunens sammanfattning. Ingången till 
fritidsgården är skymd och anonym, en tydlig skyltning och entré hade behövts för att minska 
känslan av anonymitet. Under vandringarna nämndes spring och lek på gatan, samt klotter och 
vandalism som ett problem. Även under uppföljningen tas dessa punkter upp som ett fortsatt 
problem.  

Nya punkter: 

• Det finns ett önskemål om att kommunen ska köpa Allt i El-tomten och använda till 
parkering/fritidsbank. Ica vill köpa Ica-parkeringen. 

• Trottoaren längs Torggatan är mycket smal, bilarna kör nära väggen och det finns inget 
gångutrymme kvar. 

• Allégatan utformas så att den knyter ihop Skatebanan med Torget – gårdsgata. 
• Kopplat till integration tas det upp att språket som används på fritidsgården är viktigt.  

 

7. Korsningen Köpmangatan – Järnvägsgatan: Deltagarna håller med om kommunens 
sammanfattning från vandringarna, det råder en oklar trafiksituation i korsningen. Ytan är för stor 



 

 

för korsningen och det finns ingen självklar riktning. Området kring korsningen är fint och pizzerian 
har en uteservering, men det finns potential för ännu en uteservering mitt emot befintlig. 

Nya Punkter: 

•  Permanenta väjningsplikt med gatsten, minska underhåll och alltid en tydlig vägmarkering. 
• Tydliggör väjningsplikt/företräde. Tidigare erfarenheter visar att det är en svår korsning att 

åtgärda, olika former av väjningsplikt och stopplikt har prövats för att åtgärda situationen 
men inget har resulterat i en större förbättring. 

• Handel längsmed Köpmangatan, skyltning på trottoaren med frukt, gatupratare mm. ser lite 
skrotigt och otrevligt ut. 

• Behövs det stödmurar även söder om korsningen (Lundholmsparken)? 

 

Övrigt: 

•  Mobila Teamet initiera mer närvaro ute i centrum även under vardagskvällar. 
• Behov av offentliga toaletter, idag endast tillgängliga under ordinarie öppettider.  
• Felanmälan eller förslag kan lämnas via kommunens E-tjänst Synpunkter och Felanmälan 

(perstorp.se) . Genom att använda E-tjänsten registreras ditt ärende direkt, och risken för att 
din felanmälan eller ditt förslag faller mellan stolarna minskar! 

•  Biblioteket är behjälpliga med föreningsledda aktiviteter om det finns ett intresse av att 
anordna något.   

Slutliga tankar, vem kan göra vad? 

Trafikverket och järnvägshusen kan ta ett större ansvar i samskötseln av stationsområdet. 
Föreningar kan från flera håll uppmuntras till att ordna fler föreningsaktiviteter (koppla till 
bibliotekets erbjudande att på olika sätt hjälpa föreningar som vill anordna något). 

Mobila teamet utökar sin nattvandring, kan fler föreningar ta initiativ till liknande trygghetsåtgärder?  

Kan kommunen, företag eller föreningar skapa fler möjligheter för ungdomar att involveras i 
skötseln av de ytor de vistas på? Involvering minskar benägenheten till vandalism.  

Fler privata fastighetsägare kan ta ansvar för den utåtriktade skötseln av sina fastigheter, skräpiga 
tomter och slitna fasader ökar känslan av otrygghet. Grupp för fastighetsägare med stöttning och 
råd kring underhållsplaner osv? 

 

 

 

https://eservice.perstorp.se/SHB03
https://eservice.perstorp.se/SHB03

